
Zpráva o činnosti Výkonného výboru  
Ústeckého krajského šachového svazu  
od 18. února 2022 do 31. ledna 2023  

 
Vážení delegáti, členové Výkonného výboru Ústeckého krajského šachového svazu (VV ÚKŠS), 
členové revizní komise a hosté. Dovolte mi, abych Vás v krátkosti seznámil s činností VV ÚKŠS 
v uplynulém období od poslední Konference ÚKŠS.  
 
Na Konferenci Ústeckého krajského šachového svazu (ÚKŠS) dne 18. února 2022 byl zvolen 
nový pětičlenný Výkonný výbor ÚKŠS (VV ÚKŠS) ve složení:  
 Předseda:  František Chaloupka  
 Místopředseda a hospodář:  Petr Horák  
 Člen, předseda KM:  Jiří Kalužný  
 Člen, předseda STK a KR:  Jiří Křivský  
 Člen, předseda TMK:  Vladimír Hadraba  
kdy z předchozího VV ve své činnosti pokračovali Petr Horák, Jiří Kalužný a Jiří Křivský. 
 
VV ÚKŠS se za uplynulé období sešel celkem na 5 schůzích, konkrétně 10.3.2022 v Teplicích, 
24.5.2022 v Žatci, 21.8.2022 v Tornově mlýně při letním soustředění mládeže, 22.11.2022 
v Teplicích a 10.1.2023 v Žatci. Kromě toho byli členové VV ve stálém styku elektronicky 
a některá rozhodnutí přijali formou per rollam. Tato rozhodnutí byla na následné schůzi VV 
uvedena v zápise. Účast členů VV byla na schůzích pravidelná, jen v druhé polovině roku 
se z účasti na schůzích předem omlouval Jiří Křivský, který dnešním dnem na funkci člena VV 
rezignuje. To je také důvodem k doplňkovým volbám na dnešní konferenci.  
Na každou schůzi VV byl zván a také se aktivně účastnil i zástupce Revizní komise ÚKŠS. Tuto 
součinnost VV s RK považuji za přínos pro celý ÚKŠS. Z každé schůze byl pořízen zápis, který je 
dostupný na webových stránkách ÚKŠS.  
VV ÚKŠS se zabýval především řízením celého ÚKŠS jako celku i jeho jednotlivých komisí, 
průběžně byl hospodářem informován o finanční situaci ÚKŠS a předsedy jednotlivých 
komisích o činnosti v těchto komisích. Po „kovidových“ letech se již v plném rozsahu rozběhly 
všechny krajské soutěže, s výjimkou některých soutěží dospělých, a byl plněn termínový 
kalendář jednotlivých akcí. Začátkem července musel VV reagovat na rezignaci předsedy STK 
a KR a ad hoc zajistit činnost těchto komisí, což se dle mého názoru podařilo.  
V oblasti financování jsme dokázali získat finanční grant, který nám umožnil spolufinancovat 
velkou část naší činnosti, zejména v oblasti mládežnického šachu a metodické podpory 
talentovaných šachistů a šachistek. Tato finanční pomoc výrazně přispěla k přebytkovému 
hospodaření za uplynulý rok, přestože jsme byli nuceni neplánovaně splnit finanční závazky 
ÚKŠS i za rok 2021. Více informací lze získat ze zpráv hospodáře a předsedů jednotlivých 
komisí.  
Poměrně velké úsilí bylo věnováno dořešení nesplněných úkolů předchozího VV ÚKŠS, které 
byly zapsány v zápisu z jeho poslední – 81. schůze. Jednalo se zejména o doplnění spolkového 
rejstříku u Městského soudu v Praze potřebnými dokumenty a zápisy, dále registrace ÚKŠS 
v registru Národní sportovní agentury, tedy záležitostí, na základě kterých vedení ŠSČR 
hodnotí jednotlivé Krajské šachové svazy (KŠS) a rozděluje jim finanční podporu. Jednotliví 
členové VV také zpracovali statuty svých komisí, které byly následně VV schváleny 
a zveřejněny. Na poslední konferenci ŠSČR (zúčastnili se Fr. Chaloupka, Vl. Hadrava a P Chrz) 
byl náš KŠS hodnocen na posledním místě, při setkání VV KŠS s vedoucími zástupci jednotlivých 
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KŠS v září 2022 (zúčastnili se Fr. Chaloupka a Vl. Hadraba) jsme však již měli vše v pořádku 
a dostali jsme maximální finanční podporu. Osobně jsem přesvědčen, že současná spolupráce 
vedení ÚKŠS s vedením ŠSČR je na velmi dobré úrovni.  
Žel, ne všechny úkoly ještě za období 2021-2022 se podařilo splnit. Vesměs se jedná o závazky 
bývalého předsedy VV ÚKŠS, který v tomto směru vyvíjí nedostatečnou snahu o jejich splnění. 
Jde především o odkoupení SW Pohoda v hodnotě 24.350 Kč, který ÚKŠS zakoupil, avšak 
nepoužívá ho, a tento SW má k dispozici M. Maščák, dále závazek M. Maščáka kompenzace za 
nezískanou podporu ze strany ŠSČR ve výši 23.980. Přes opakované výzvy dosud ani nepředal 
funkci předsedy VV ÚKŠS. Vzhledem k výši uvedených částek a průtahům s plněním 
by M. Maščák i konference k této záležitosti měli přijmout svůj postoj.  
Další oblastí, kde podle mě jsou zatím dost velké rezervy, je komunikace mezi vedením ÚKŠS 
a jednotlivými oddíly. Kontaktní elektronické adresy a kontaktní osoby nejsou vždy aktuální, 
často chybí zpětná vazba při některých důležitých výzvách. Ani jeden z oddílů nereagoval na 
opakovanou výzvu k obsazení pozic předsedy STK a předsedy KR, na které před zahájením 
soutěží družstev rezignoval bývalý předseda STK a KR a na které byl VV nucen ihned přijmout 
nouzové řešení, ani jeden oddíl nereagoval ani na opakovanou výzvu k uspořádání krajských 
přeborů družstev i jednotlivců pod gescí STK. Vím, že některé oddíly mají problém 
s obsazováním funkcionářských pozic i ve svém vlastním oddíle, přesto bychom si měli zadat 
otázku, zda krajské soutěže chceme organizovat a účastnit se jich, nebo omezovat šachovou 
činnost. Je to otázka růstu či poklesu členské základny i přípravy nových kádrů, kde bych 
k tomuto rád otevřel diskusi na dnešní konferenci.  
K členské základně bych chtěl jenom dodat, že k 31.12.2022 byl stav aktivních členů ÚKŠS 579, 
což znamená o 4 členy méně, než koncem roku 2021. Počet oddílů se snížil z 26 na 25 – 
z registrace byl vyřazen oddíl TJ SSZŠ Litvínov, neboť nevykazuje minimálně 3 aktivní členy. 
Ke konci roku 2022 byla provedena i kontrola údajů zveřejněných jednotlivými oddíly ÚKŠS 
ve spolkovém rejstříku a rejstříku Národní sportovní agentury (NSA). Tabulka výsledku této 
kontroly je součástí podkladů pro jednání dnešní konference. Nejzávažnějším problémem 
u 3 oddílů (ŠK Slavie Děčín, CHESS Most a ŠK Bystřanští jezdci Bystřany) je, že vykazují statut 
„neaktivního spolku podle § 125a zákona č. 304/2013 Sb.“. Vedení těchto oddílů vyzýváme 
k okamžité nápravě současného stavu. Dalšími nedostatky ve spolkovém rejstříku jsou 
neaktuální údaje o statutárních zástupcích a nezveřejňování povinných příloh. V případě 
Tělovýchovných jednot doporučujeme oddílům na tyto nedostatky upozornit vedení TJ. Co se 
týká registrace sportovních spolků v rejstříku NSA, VV doporučuje oddílům zaregistrovat se, 
neboť k této registraci se přihlíží při přidělování dotací od NSA (např. Můj klub), ale i od 
některých jiných poskytovatelů.  
Na podzim jsme byli osloveni předsedou Moravskoslezského KŠS s návrhem ke spolupráci 
mezi oběma šachovými svazy. Tento návrh jsme projednali na schůzi VV. Osobně tuto výzvu 
považuji za čest pro náš ÚKŠS, neboť MKŠS je nejpočetnější KŠS a jeho šachové školy a metody 
výchovy a propagace šachu jsou dlouhodobě jedny z nejlepších v ČR. Na konferenci ŠSČR tuto 
spolupráci projednáme a budeme konkretizovat. 
Na závěr bych chtěl poděkovat členům VV ÚKŠS za jejich celoroční činnost, kdy zejména 
v oblasti mládeže a její metodické přípravy byl odveden velký kus práce s velmi kvalitními 
výsledky. Také hospodaření našeho ÚKŠS bylo v uplynulém roce velmi dobré, což je příslibem 
pro další rozvoj krajského šachového hnutí. Zapomenout nelze ani na ty, kteří vedou či svými 
příspěvky se podílí na webových stránkách ÚKŠS, kde jsou velmi aktuální a zajímavé články 
o činnosti i úspěších našich krajských oddílů a šachistů. Poděkování patří i krajské revizní 
komisi, která skutečně jeví zájem o dění v našem KŠS. A v neposlední řadě i všem krajským 
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oddílům, které vyvíjí aktivní a atraktivní činnost, pořádají různé šachové i společenské akce 
pro členy nejen své, ale i z dalších oddílů a široké veřejnosti. Chtěl bych zde vyzdvihnout i velmi 
dobrou organizaci Mistrovství ČR jednotlivců v praktickém šachu, které zajistil ŠK Spartak Ústí 
nad Labem a které bylo velmi dobrou propagací rozvoje krajského šachu, za což zcela jistě 
pořadatelům patří můj dík.  
Jak jsem i ve své zprávě uvedl, jako velmi dobrou hodnotím spolupráci se současným vedením 
ŠSČR a chtěl bych zde za tuto spolupráci poděkovat jeho zástupci a vyjádřit naději, že i nadále 
budeme v této spolupráci pokračovat. 
 
Děkuji Vám všem za pozornost a přeji pevné zdraví a mnoho zdaru do příštího období.  
 
František Chaloupka  
předseda VV ÚKŠS  
 
Projednáno na 86. schůzi VV ÚKŠS dne 10. ledna 2023 
 
 
 


